
Počašćena sam i zadovoljna što mogu napisati nekoliko rečenica za novu knjigu gospodina Christiana 
Wehrschutza, prijatelja Hrvatske. Christian Wehrschutz  je novinar koji zaista poznaje Hrvatsku, čini 
mi se bolje i od mnogih koji u Hrvatskoj žive. Christian Wehrschutz  kao da dokazuje da onaj koji 
gleda sa strane, vidi i čuje  bolje. Osobito kad sluša i gleda prijatelj koji razumije i koji želi dobro. 
Tako sam, kao prijatelja,  od prvog našeg kontakta, doživjela gospodina Christiana Wehrschutza. 
 
 Autor ove knjige poznaje moju Domovinu, njene ljude, običaje, povijet, politiku. I političare, da, 
svakako. Upoznali smo se kao novinar i političarka. Pitanja koja je postavljao o hrvatskoj političkoj 
zbilji, bila su uvijek kompetentna i odavala osobu koja odlično poznaje hrvatsko danas. S novinarima 
poput Christiana  uvijek je lako i jednostavno razgovarati jer su mu pitanja važna, jasna, precizna. S 
velikom radoznalošću ali i poštovanjem, pratio je gospodin Christian Wehrschutz  i zadnje 
hrvatske,  osobito teške i važne pregovore za ulazak u EU. U tom su se kontekstu ispreplitali i naši 
putevi  pa mislim da je autor ove knjige dobro uočio silinu energije koju sam pokušavala pokrenuti u 
Hrvatskoj kako bismo postali članica EU i otvorili novu stranicu hrvatske povijesti koja je oduvijek 
bila teška.  
I zadnji naš razgovor bio je o toj temi, prije svečanosti ulaska 1. srpnja. EU nije savršena, rekla sam i 
tada, ali je za mene taj trenutak nešto kao posljednja bitka Oluje ( velike vojne akcije kojom je 
oslobođena zemlja). Sigurna sam da Hrvatska postaje lider Jugoistočne Europe. Mi smo pokazali da se 
reforme i težak rad isplate, a na europskom putu možemo pomoći svojim susjedima. Europski put, 
uostalom, nema alternativu za ovaj dio svijeta tako izmučen ratom i trvenjima. Jer je europski put 
jamstvo mira, stabilnosti, međusobnog poštovanja i uvažavanja. 
Osobno, gospodinu Christianu Wehrschutzu  zahvalna sam i za razumijevanje za tešku osobnu 
situaciju koju mi je donijela politika. Zato si dajem slobodu i sasvim osobno ustvrditi kako je gospodin 
Christian Wehrschutz  dobar čovjek. Iz toga, dakle, proizlazi sve drugo. Zato je dobar novinar i, 
sigurna sam, respektabilan autor i ove knjige koja je pred vama.To je štivo iznimno važno jer  treba 
pisati, bilježiti sve ono što politički novinar vidi i čuje. To postaje dragocjen materijal za povjesničare 
zato što novinar koji uči i sluša, vidi detalje važne za sadašnjost ali i budućnost. Nadam se da ćemo još 
puno puta surađivati jer je Christian Wehrschutz dobrodošao u Hrvatskoj. 
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